
國立中央大學優秀學生獎學金辦法 
94.03.15.93學年第2次學務會議通過 

 94.12.27.94學年第1次學務會議修訂 
96.05.29.95學年第2次學務會議修訂 
96.12.04.96學年第1次學務會議修訂 
99.12.29.99學年第1次學務會議修訂 

第 1 條  為獎勵本校表現優異具特殊成就或服務熱忱的學生，特設立「國立 

         中央大學優秀學生獎學金辦法」(以下簡稱本辦法)。 

第 2 條   獎勵：每名新台幣兩萬元整，並頒發獎狀乙張。 

第 3 條   名額：每學期六十名；一系（所）至多兩名（系所合一者分開計算）。

在預算範圍內視狀況調整人數。 

第 4 條   申請資格：本校具正式學籍學生（不含延畢生及在職學生，僑生向國

際事務處提出申請），具以下資格之一者： 

一、 在校期間代表本校參加校際性、全國性或國際性競賽，成績優 

  異，為校爭光者。 

二、 獲各項創作、發明、設計專利或研究成果，對社會有重大貢獻， 

    能提升校譽者。 

三、 在校期間參與全校性事務工作，任勞任怨，著有績效，或參與 

    公共事務為校爭光，事蹟卓著者。  

四、 品學兼優，具服務熱忱者有具體事績者。 

五、 其他具特殊成就者。 

第 5 條 申請期間：每學期開學後於學務處生活輔導組公告期間內提出申請。 

         一、申請書乙份。 

    二、成績單乙份。 

    三、自傳乙份。 

         四、推薦函。  

       五、就讀本校期間三年內相關證明文件；曾獲本獎學金者僅得就新 

       的優異成就提出申請。 

第 6 條 審核程序：由各系（所）彙送推薦名單（註明推薦順位），本校獎助 

        學金常設執行委員會，負責審查、核定得獎名單等事宜。 

第 7 條 本辦法經本校學務會議通過後公佈實施，修訂時亦同。 

 

★本獎學金請於線上登錄後列印申請表連同應檢附文件 

依各系辦公室作業時程送件至各系辦理初審。 

★範例請參閱下頁 

 

 



National Central University 

Regulations Governing Scholarship for Outstanding Students 

 

Approved at the 2nd meeting of the Student Affairs Meeting in the Academic Year 2004 on Mar. 15th, 2005 

Amended and approved at the 1st meeting of the Student Affairs Meeting in the Academic Year 2005 on Dec. 27th, 2005 

Amended and approved at the 2nd meeting of the Student Affairs Meeting in the Academic Year 2006 on May. 29th, 2007 

Amended and approved at the 1st meeting of the Student Affairs Meeting in the Academic Year 2007 on Dec. 4th, 2007 

Amended and approved at the 1st meeting of the Student Affairs Meeting in the Academic Year 2010 on Dec. 29th, 2010 

 

Article 1 National Central University (hereafter referred to as the University) has established the 

Regulations Governing Scholarship for Outstanding Students (hereafter referred to as 

the Regulations) to encourage students with outstanding and extraordinary achievements 

or with enthusiasm in public services and affairs. 

 

Article 2 Each recipient will be awarded NT$ 20,000 and a certificate of merit. 

 

Article 3 Number of recipients: the University will award sixty recipients each semester. Each 

department (and institute) shall have a maximum of two recipients. (The number of 

recipients for the merged department and institute will be calculated separately.) The 

number of recipients is subject to the availability of funds.  

 

Article 4 Eligibility: students who have official enrollment status at the University and meet one of 

the following qualifications are eligible to apply. (Delayed graduated students and 

executive program students are excluded; overseas students shall submit their 

applications to the Office of International Affairs.) 

4.1 Students have participated and received awards in university-level, national, or 

international contests during schooling at the University. 

4.2 Students have won awards or made great contributions to the society with their 

creations, innovations, design patent, or research findings or results. 

4.3 Students have participated in, made devotion to, and had great performances in the 

public affairs of the University; or students have joined public affairs in society and 

had outstanding achievements. 

4.4 Students have excellent academic performance and high virtue and have outstanding 

achievements in public services. 

4.5 Students have distinguished achievements in other fields. 

 

Article 5 Application period: Student Services and Dormitory Division at the Office of Student 

Affairs make an announcement at the beginning of very semester. Students shall apply 

within the period. 

 



Article 6 Applicants should submit the following documents: 

6.1 Application form 

6.2 Transcript for all semesters 

6.3 Autobiography 

6.4 Letters of recommendation 

6.5 Supplementary documents or certificates within three years in students' schooling at 

the University. Students who have received the scholarship shall only apply with 

their new achievements. 

 

Article 7 Review Process: each department (and institute) shall submit the list of nominees (and 

notify the nominated order). The University Scholarship Executive Committee will 

review the applicants’ materials and announce the approved list of the scholarship 

recipients.  

 

Article 8 The Regulations are implemented upon approval of the Student Affairs Meeting. All 

amendments are made following this same procedure. 

 

 

PS. Applicants shall follow the schedule announced by their department offices. Applicants shall 

apply online in the Scholarships, Assistantships, and On-campus Part-time Jobs Management 

System, print out the application form via the system, and submit the application form with required 

documents to your department offices. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



檢  附  文  件 清  單      (請依順序用燕尾夾夾好，不須裝訂) 

           文        件       名      稱 已檢附者請勾選 

1. 獎學金申請系統登錄列印之申請表   □ 

2. 推薦教師之推薦函 □ 

3. 自傳乙篇 □ 

4. 前一學期成績單 □ 

5. 其他相關佐證文件說明 

                          

申請人簽章：                        

 

 

 

 



範   例 

104學年度第 2學期優秀學生獎學金申請表(範例) 

基本資料 

姓名 王大花 學號 101808606 

系所  年級 4 

學制 大學部 / 碩士班 / 博士班 

連絡電話  身份證字號  

戶籍地址  

通訊地址  

學籍系統email  常用 email 

(通知用) 

 

成績 

全學年總平均  

上學期總平均  下學期總平均  

操行成績  體育成績  

優秀事蹟 

期間 優秀事蹟說明(列舉就讀本校期間三年內優秀事蹟，曾獲本獎學金僅得就

新優秀事蹟提出申請。) 

大學部一上 小中大電視台部員 

大學部一下 中央電影院放映志工 

大學部一下 中央海岸淨灘志工 

大學部二上 系學會活動部部員 

大學部二下 系學會活動部部長 

申請類別(由系上推薦教師審核勾選符合類別；可複選，本欄請務必勾選) 

□1.在校期間代表本校參加校際性、全國性或國際性競賽，成績優異，為校爭光者。 

□2.獲各項創作、發明、設計專利或研究成果，對社會有重大貢獻，能提升校譽者。 

□3.在校期間參與全校性事務工作，任勞任怨，著有績效，或參與公共事務為校爭光，事

蹟卓著者。 

□4.品學兼優，具服務熱忱者有具體事績者。 

□5.其他具特殊成就者。 

 

推薦教師簽章：______________ 

是否領取其他

獎助學金 

本學期是否領取校長獎學金、研究成果發表績效獎或其他校內外獎學金： 

□是 1. 年度_____金額_______ 2.獎項名稱：___________ 

□否 

本人同意所提供之各項個人資料用於本學期獎學金審查委員會作業及獎學金系統公告得獎

訊息使用，所附個人資料審查後統一銷毀。 

 

申請人簽名：______________ 



範   例 

系所審查意見： 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

推薦順位(由系所填寫)： 

系主任(所長)簽核： 

 


